
 

 

 

 

 

  

Vážení spoluobčané rok s rokem se sešel a nežli jsme se nadáli, je tu konec roku a s ním se 

vám do rukou dostává již třetí malý obecní zpravodaj zachycující dění v naší malebné obci.   

I když nás i v tomto roce stále omezoval všude přítomný covid, zakazoval a rušil jednotlivé 

akce, snažili jsme se během roku ze všech sil společně zvelebovat to naše místo k životu. 

 

LEDEN 

- rok jsme zahájili v nouzovém stav (platný od 

27.12.2020), jsou uzavřené školy, maloobchod, 

služby, restaurace i většina škol – naše 

malotřídka funguje, neboť spadá do výjimky 

- finišujeme v nové školce: proběhly 3 kontrolní 

odběry vody 

- 8.ledna byly nainstalovány nové hasicí 

přístroje v patře vestavby mš

 

- 10.ledna nastává další zpřísnění – zákaz 

volného pohybu osob od 21:00 – 5:00 

- probíhají renovační práce ve 

větším podkrovním „učitelském“ bytě v budově 

OÚ – vyrovnána podlaha, položena nová 

plovoucí, nainstalována nová kuchyňská linka 

    

- celý leden vydatně sněží a sníh vytrvale drží, 

pluh a posyp jezdí obcí téměř denně, máme 

zimu jak v pohádce Josefa Lady 

       

 

- 15.ledna přebíráme hotový projekt „ Zřízení 

kuchyně, jídelny a stavební úpravy tělocvičny 

v Hlavici“ a připravujeme ve spolupráci se 

společností EUPORA vše k podání o dotaci na 

MF a zároveň na OPŽP – neuspěli jsme bohužel 

ani u jedné instituce

 

- 23.ledna zateklo střechou na sál 

tělocvičny,objeveno v 15.00, obětavými 

spoluobčany odstraněna ihned první část 

sněhové nadílky ze střechy, druhá část uklizena 

v neděli 24.1.,děkujeme všem za ochotu 

      

- tvoříme kupní smlouvu na pozemek okolo 

bytovek 

- podáváme žádost o dotaci na výsadbu 

ovocných stromů mezi Hlavicí a Vápnem tzv. 

„Jedlá cesta“ na SFŽP – uspěli jsme 

  HLAVICKÝ  ZPRAVODAJ 2021 



 

 

- 28.ledna vyslovuje hygiena schválení pro 

novou školku 

- 30.ledna proběhlo další shazování sněhu ze 

střechy tělocvičny, k přibývající sněhové nadílce 

se připojují i vytrvalé mrazy pod -12°C 

                    

- v anketě ALEJ ROKU 2020 získalo Vápenské 

lipové stromořadí opět 3.místo v Liber.kraji a 

45. místo v ČR  z 133. nominovaných alejí 

 

ÚNOR 

- 1.února v 10:30 proběhla kolaudace MŠ 

- 2.února v 9:00 bylo odstartováno stěhování 

školky do nových prostor 

 

- rozjíždí se očkování, zatím pro občany nad 80 

- zahájeno ošetření sedmi lip u starého hřiště 

           

- 4.února přišla první obleva po pěti týdnech 

- 8.února MŠ pracuje první den v novém  

- 8.února opět padá sníh a ve velkém, před       

8 hodinou ranní již 15cm, dalších 15cm do 

odpoledne, propluhované rychle mizí, sněží 

vydatně i další dny a přidává se mráz pod -13°C 

- zapojili jsme se opět do plánované noci kostelů 

a vymýšlíme program 

- 14.února před 14 hod podepisujeme kupní 

smlouvu na pozemek okolo bytovek p.č.175/2 a 

p.p.č.184, 179/1 a 5 s Biskupstvím 

litoměřickým 

- 17.února přichází obleva, z bezpečnostních 

důvodů shazujeme do třetice sníh z tělocvičny 

- začíná kácení kůrovcového dřeva v obecním 

lese na Vápně z 50 m³ bylo nakonec 165 m³                           

 

- 26.února proběhla zkrášlující prořezávka 

lesíka na křižovatce u autobusové zastávky 

- na základě omezení neproběhlo vítání občánků 

 

BŘEZEN 

- 1.března vešla v platnost zpřísněná 

protiepidemická opatření, opět se uzavřely školy 

(ty již 27.2. tentokrát i naše malá škola a 

školka), na ochranu dýchacích cest se smí 

použít již pouze respirátor nebo nanorouška, 

pohyb osob je možný jen na území svého okresu 

(do 28.3.) 

- 1.března rozjíždíme tvorbu projektu na 

renovaci sociálek v ZŠ 

- 8.března a MDŽ jsme mohli oslavit pouze 

imaginárně 

- tvoříme text o naší obci do dárkové knihy 

„Liberec a okolí z nebe“, která vyjde na podzim  

 

-12.března nám byl konečně 

poslaneckou sněmovnou 

schválen znak obce a 

slavnostně pak udělen 

23.3.2021  



 

 

-15.března jsme     

majiteli pozemku 

okolo bytovek 

p.č.175/2 a p.p.č.184, 179/1 a 5 

- zahájen rozprodej palivového dřeva z těžby 

mezi spoluobčany 

- počty nakažených koronavirem prudce 

stoupají i v naší obci až na maximálních 12 

- 27.března se opět zapojujeme do Hodiny Země 

zhasnutím veřejného osvětlení 

- 27.března začíná i v naší obci 

„Fyzická osoba podléhající sčítání je povinna 
poskytnout zákonem požadované údaje. Sčítání 
je primárně navrženo jako online, tedy bez 
nutnosti kontaktu s dalšími osobami.“ 
 

 - 29.března zahajujeme samotestování 

zaměstnanců OÚ 

- 31.března proběhl úklid prořezávky na 

křižovatce při vjezdu do obce 

  

                                                         

                                    

 

 

DUBEN 

- 5.dubna jsme prožili již druhé velikonoce        

v lockdownu  

- 7.dubna bylo naší knihovnici předáno ocenění 

v rámci soutěže Knihovna roku 

         

- 8.dubna vypsáno výběrové řízení na 

tělocvičnu, které jsme museli na základě 

zamítnutí dotace od MF 15.7. zrušit 

- 9.dubna byly vykáceny nálety podél bývalé 

cesty mezi Hlavicí a Vápnem 

  

- 10.dubna proběhla úklidová akce obce        

„Za Hlavicko krásnější“ II.ročník tentokrát 

v rodinných týmech, opět spojená se svozem  

  
starého železa a s úklidem vykáceného 

náletového a suchého dřeva na staré cestě mezi 

Hlavicí a Vápnem pro budoucí Jedlou cestu 

   

- 11.dubna o půlnoci skočil v ČR nouzový stav, 

protiepidemická opatření dál pokračují 

- 12.dubna začíná 2x týdně pravidelné testování 

žáků ve školách 

- 13.dubna podána žádost o dotaci na projekt 

renovace sociálek v ZŠ na Liberecký kraj – 

uspěli jsme, realizace naplánována na 

prázdniny 2022 

- 22.dubna se opětovně otevírá na základě 

povolení naše knihovna, naposledy přístupná 

10.12.2020, tedy po dlouhých čtyřech měsících, 

výměnu knih tak zajišťovala pouze naše 

knihobudka 

          

- 26.dubna podána žádost o dotaci na ošetření 

lipového stromaří v Hlavici na Libec.kraj – 

bohužel jsme ani letos neuspěli 



 

 

- výrazná budova hlavicka – podhlavický mlýn 

č.p.8 (nyní č.e.32) začíná měnit svou tvář 

       

- 30.dubna se na Vápně uskutečnilo            

PÁLENÍ ČARODĚJNIC    

            

 

KVĚTEN 

- řešíme získání pozemku v Lesnovku p.p.č.605 

do vlastnictví obce 

- podáváme žádost na ÚZSVM o získání  

několika pozemků, a to o 

pozemek starého hřiště, 

část fotbalového hřiště a 

okolí a pozemek pod 

silnicí v Lesnovku 

- rozjíždíme 3.změnu 

územního plánu i za 

cílem získání pozemku 

od SPÚ 

- školáci mají květen ve zmamení tvořivosti 

v projektech:                                                  - -

.ruce kolem nás                                            

.vyrábí maňásky                                             

.slunce vs měsíc    

          

- 11.května se mírně rozvolňuje se stanovenými 

podmínkami 

- 27.května 

přibyl 

k dětskému 

hřišti z 

bezpečnostních 

důvodů plůtek 

- 28.května se uskutečnila druhá Hlavická 

„NOC KOSTELŮ“ na základě stálých omezení 

jsme bohužel museli upustit od kulturního 

programu v kostele a zpěvu a vše přesunuli na 

otevřené prostranství, ochutnávalo se mešní 

víno opět ve sklenicích s naším kostelem, pro 

děti jsme připravili kreslířskou soutěž o ceny, 

jen počasí nám nepřálo …   

  

- přibývá očočkovaných spoluobčanů 

ČERVEN 

- 11.června se zdařil nový asfaltový povrch na 

nohejbalovém (volejbalovém) hřišti vedle 

tenisového kurtu 

 

- 12.června zorganizoval  myslivecký spolek na 

střelnici na Končinách STŘELBY  s hojnou 

účastí 

 

- 15.června instalujeme novou skluzavku na 

dětské hřiště u hospody  

- podáváme žádost o dotaci 

„Agendy 21“ u LK na 

zafinancování naší tradiční 

akce „Za Hlavicko krásnější“ 

– uspěli jsme 



 

 

- 16.června proběhlo čištění nádrže v Hlavici 

- 19.června proběhlo i na Vápně čištění nádrže, 

za odměnu si vápeňáci navečer u nádrže 

poseděli a uspořádali pro děti kino 

 

- 20.června proběhl svoz nebezpečného odpadu 

a navečer VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ, přivítali jsme 5 

malých spoluobčanů 

 

- 25.června proběhlo v MŠ loučení předškoláků, 

do 1.třídy odcházejí čtyři 

 

ČERVENEC 

- proběhla oprava povrchu cesty na Dolečku 

- pokračuje renovace dětského hřiště, vypleto, 

jednotlivé prvky natřeny 

- připravujeme plán II.etapy těžby kůrovcového 

dřeva v lese na Vápně o cca 150cm³ 

- 28.července přivezen nový písek na dětské 

hřiště a je jako névé 

 

- podáváme žádost o dotaci na LK na zmírnění 

dopadu kůrovcové kalamity pro rok 2020 – 

uspěli jsme 

SRPEN 

- zahájena příprava 

pouti,                     

. 4.srpna proběhla 

uzávěrka reklamy 

do Libereckého 

deníku extra,          

.proběhlo obnovení 

nátěru stánkových 

míst,                      

.tvoříme plakát,         

pevně doufáme, že 

nenastane žádný 

zákaz konání      

- 18.a 19. srpna proběhlo 

sekání obecních příkopů 

- 21.srpna sehráli naši fotbalisté první utkání 

na body v sezóně 2021/2022 

- 27.8.-29.8. proběhla po roční pauze naše 

TRADIČNÍ HLAVICKÁ POUŤ 

- 27.srpna jsme navštívili vydařenou  pouťovou 

zábavu organizovanou dobrovolnými hasiči

 

- bohužel pokles stánkařů pokračuje, počasí 

nás též jako pravidelně strašilo, alespoň sobotní 

ohňostroj sklidil veliký potlesk, tradičně 

proběhla zdařilá prezentace vojenské historické 

techniky a neděli uzavřel vydařený fotbalový 

zápas místního klubu 

- 30.srpna jsme podali žádost o dotaci na NSA 

v rámci výzvy „kabina“ – výsledek stále nevíme 

 

ZÁŘÍ 

- 1.září vítáme v ZŠ prvńáčky – dva chlapce a 

jednu dívku 

- 2.září se prvně zakusuje bagr do plánované 

Jedlé cesty  



 

 

- 9.9.-19.9. proběhla velká sběrová akce 

vysloužilého elektra 

- školáci otestovali k výtvarné tvorbě nový písek 

na dětském hřišti 

 

- rozjíždějí se výrazné úpravy změny jízdních 

řádů 

- 22.září proběhla kontrola realizace vestavby 

MŠ do ZŠ ku spokojenosti s pochvalou  

-začímá II.etapa kácení kůrovce na Vápně 

 

ŘÍJEN 

- 2.října proběhla již tradiční akce     

POKLÁDÁNÍ KVĚTIN K PAMÁTNÍKŮM 

PADLÝCH, pietní akce navázala na zdařilou 

v r.2019, ženy v podještědském kroji položily 

květy, žáci naší ZŠ zapěli státní hymnu, slovem 

provedla starostka Š.Sichrovská a pan 

Z.Vincour, zazněla salva, minutu ticha odzvonil 

kostelní zvon. Květiny jsme položili jak u 

památníku padlých 1.sv.v. v Hlavici, tak i na 

Vápně a též k památníku neznámého vojína 

2.sv.v. v zahradě školy.                                          

Celou akci završil chutný raut, pečené sele, 

hudba a bohatý výběr dezertů, které napekly a 

přinesly naše spoluobčanky, kterým je zde 

nutno vystavit velikou medaili a poděkování.  

Děkujeme. 

- 7.října rozjíždíme přípravy pro 

realizaci altánu do zahrady školy 

- 8.října nabývá reálnou podobu 

výsadba „Jedlé cesty“ 

- 9.října proběhla oprava 

vodovodní šachty u nádrže na 

Vápně 

 

- 8.a 9.října se i v Hlavici volilo do sněmovny 

- byla opravena cesta na Končinách a druhá 

část cesty na Dolečku 

- 11.října instalujeme tubus s reflexními 

samolepkami se znakem naší obce vedle 

knihobudky 

- obdrželi jsme povolení instalace pěti 

dopravních 

zrcadel v obci 

- 12.října nám 

byla přivezena 

kniha Liberec a 

okolí z nebe, 

které jsme 

součástí 

- připravujeme 

novou vyhlášku o odpadech 

- proběhla oprava veřejného osvětlení 

 

 

LISTOPAD 

- z obce brzy zmizí další dům „pekařovo“ 

- 6.listopadu proběhla I.část výsadby           

„Jedlé cesty“ mezi Hlavicí a Vápnem za hojné 

účasti dospělých, dětí i psů v celkovém počtu 

50, šlo nám to od ruky. Brigádu jsme završili 

bohatým občerstvením, které připravily 

účastnice a spoluobčanky. Všem zúčastněným 

děkujeme. 



 

 

 

- 7.listopadu se ve Všelibicích uskutečnilo 

setkání seniorů Cetenova, Hlavice a Všelibic za 

doprovodu Plechařinky s občerstvením a 

výstavou odvedené práce obcí 

  

- 8.listopadu přebíráme osobně ocenění soutěže 

ÚŘAD ROKU za 1.místo v obcích I.typu           

za rok 2020 v Pevnosti poznání v Olomouci 

       

- i v roce 2021 jsme se zúčastnili této soutěže a 

získali, jako v roce 2019, 2. místo v kategorii 

obcí I. typu 

- 9.listopadu vybudovali naši školáci město 

 

- 11.listopadu je roztříděno vytěžené dřevo cca 

150 cm³ na prodej, na stavbu altánu, na opravu 

stánku a na palivo 

     

- přibyl nám nový označník 

autobusové zastávky u 

čekárny vedle hřbitova 

- 13.listopadu proběhla 

brigáda na úklid 

spadaného listí v obci 

- 18.listopadu máme již 

nainstalované první 

dopravní zrcadlo pro 

zvýšení bezpečnosti v obci a to v Lesnovku, na 

dalších se 

pracuje                                 

- objednáváme 

nové cedule 

začátku a 

konce obce 

Hlavice a 

uvítací cedule 

obce se znakem 

-20.listopadu jsme se vrhli do II.etapy výsadby 

ovocných stromů, tentokrát podél hlavní silnice 

od kravína k Vápnu, účastníkům cca 30 

děkujeme 

 

- 26.listopadem máme v zemi opět nouzový stav 

- myslivecké sdružení zorganizovalo společenský 

večer s hudbou a tombolou POSLEDNÍ LEČ 

- proběhl podzimní svoz nebezpečného odpadu 

- 28.listopadu – 1.ADVENTNÍ NEDĚLE            

již tradiční hlavické rozsvícení stromečku 

proběhlo před společenskou místností, letos 



 

 

opět s malým kulturním 

programem dětí a žáků ZŠ  

a MŠ i s nabídkou krásných 

dětmi vyrobených dekorací, 

akci podpořilo i samo 

počasí drobným sněžením, 

na koních přijela opět 

Perchta a Lucie, všem 

přítomným byl otevřen 

svícemi nasvícený kostel 

 

- 30.listopadu začalo ošetření dalších pěti lip u 

silnice před hospodou 

- počet pozitivních občanů Hlavice na koronavir 

již opět přelezl desítku, na číslo 12, dosáhli jsme 

jarního maxima 

PROSINEC 

-1.prosince poprvé vyjíždí pluh na naše vozovky 

- ZŠ a MŠ mají 3D projekci “Podmořský svět“ 

    

 

- podáváme opětovně žádosti o dotaci na MMR, 

a to na podhledy, na dětské hřiště ke škole a na 

zbudování kuchyně a jídelny v tělocvičně, dále 

podáváme žádost o dotaci v Národním plánu 

obnovy na zateplení tělocvičny 

- rozjíždíme plán modernizace veřejného 

osvětlení i s plánem podání žádosti o dotaci na 

Ministerstvo průmyslu a obchodu 

- máme nainstalované dopravní zrcadlo na 

křižovatce v Hlavici, na Vápně v nepřehledné 

zatáčce a dvě v Lesnovku 

- 13.prosince zastupitelstvo obce schvaluje 

novou vyhlášku o odpadech 

-16.prosince ve společenské místnosti završí rok 

VÁNOČNÍ DĚTSKÁ BESÍDKA ZŠ a MŠ 

s bohatým programem pro děti a s vystoupením 

pro rodiče 

- v roce 2021 přibyly v obci 2 nově narozené děti 

- přáli jsme 24 spoluobčanům k významnému 

životnímu jubileu, za zmínku stojí klásné 90, 91 

a 97 narozeniny 

- nově se do naší obce přistěhovalo 12 nových 

obyvatel 

- navždy nás opustilo 5 spoluobčanů, mezi nimi 

dlouholetá učitelka hlavické školy a knihovnice 

paní Miloslava Kunstová 

- tak jako loni i letos jsme 

žili ve stínu koronaviru, 

rok 2020 symbolizovaly 

doma šité roušky, ten 

letošní 2021 určitě 

testování  

Děkuji Vám všem za trpělivost a zachování 

optimismu v této nelehké době a těším se na 

společné aktivity pro zvelebení té naší 

krásné domoviny.                                                 

Děkuji Vám,                                                 

vaše starostka Mgr.Štěpánka Sichrovská

 

 

Přejeme Vám krásné prožití vánočních 

sváků a do nového roku 2022                                                           

hlavně pevné zdraví, pohodu a klid.                    

ZASTUPITELÉ OBCE HLAVICE 


